
ZÁPISNICA ZO ZASADNUTIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 

OBCE TURANY NAD ONDAVOU 
16.12.2020 o 17.00 h v zasadačke OcÚ 

 
PROGRAM 

1. Otvorenie zasadnutia 
2. Kontrola plnenia uznesenia 
3. Zmena rozpočtu na rok 2021 rozpočtovým opatrením č.1 
4. Rozpočet na rok 2022 – 2024 
5. Prerokovanie inštalácie kamerového systému v obci (doplnený) 
6. Rôzne 
7. Diskusia 
8.Uznesenie 
9.Záver 
 
Prítomní:  
Podľa prezenčnej listiny podpísaní - starosta obce, poslanci OZ, hlavný kontrolór obce Ing. Ján Polák, 
zapisovateľka -  Mgr. Vladimíra Galadíková  
 

K bodu č. 1 - Otvorenie 
Zasadnutie  OZ otvoril a  prítomných privítal starosta obce Mgr. Ján Jakubov a oboznámil prítomných   
s programom dnešného zasadnutia, ktorý bol poslancom zaslaný prostredníctvom pozvánky                           
pred zasadnutím OZ. Počet prítomných poslancov: 5.  
Starosta zároveň skonštatoval, že zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Turany nad Ondavou je 
uznášaniaschopné. 
Pani poslankyňa V. Pundžáková navrhla, aby sa v rámci bodu „Rôzne“ prerokovala aj žiadosť  občana 
pána P. Š. ohľadom posilnenia a doplnenia bodov verejného osvetlenia v našej obci. Pán  poslanec                 
Ľ. Jurečko podal návrh na zmenu programu – doplnenie ako bod č. 5 – Prerokovanie inštalácie 
kamerového systému  v obci.  

Hlasovanie o obsahu programu a doplnení ďalšieho bodu programu dnešného zasadnutia OZ:  

ZA: 5 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0   JEDNOHLASNE SCHVÁLENÉ 

Program dnešného zasadnutia aj s doplnením navrhnutého bodu bol jednohlasne schválený 
všetkými prítomnými poslancami. 
 

K bodu č. 2  - Kontrola plnenia uznesenia 
Starosta zhodnotil celkovú činnosť OcÚ od predchádzajúceho zasadnutia OZ. Skonštatoval, že takmer 
všetky z jednotlivých bodov uznesenia boli splnené. 

Okrem splnenia bodov z uznesenia č. 3/2021 bolo od posledného zasadnutia zrealizované : 

- modernizácia webovej stránky obce – bola podpísaná zmluva o dielo, na novej webstránke sa 
pracuje, mala by byť dostupná v najbližšom čase, konkrétny termín nám nie je známy, 

- Akcia Mikuláš – bola zorganizovaná v rámci protipandemických opatrení, nie ako hromadná 
akcia, pričom  balíčky boli určené nielen pre deti v obci, ale boli rozdané aj balíčky do každej 
domácnosti – darčeky za deň matiek a otcov, Mikuláš– bol zrealizovaný aj pre deti  v  MŠ, 

- distribúcia kalendárov na rok  2022 do každej domácnosti v našej obci, 
- Inštalácia kamerového systému, 



- Zapojili sme sa do akcie zbierka okuliarov pre Afriku,  
- Bol zverejnený inzerát ohľadom ponuky na predaj pozemku a budovy bývalej ZŠ so súpisným 

číslom 90, zastavaná plocha a nádvoria vo výmere599 m2, novovytvoreného pozemku KNC 3/1, 
zastavané plochy a nádvoria vo výmere 3354 m2, nachádzajúcich sa v k.ú. Turany nad Ondavou 
zapísaných na LV č. 400. Poslanci sa dohodli na zverejnení ponuky  vo výške 85 tisíc Eur. Inzerát 
bol zverejnený na stránke bazoš.sk dňa 25.11.2021 po dobu 30 dní.  Do dnešného dňa sa ozvali 
dvaja záujemcovia ( 1. plán vybudovania servisu a parku pre kamióny, 2. vybudovanie 
distribučného skladu – veľkosklad), avšak zatiaľ z ich strany nebola obci doručená žiadna 
oficiálna žiadosť o kúpu tejto nehnuteľnosti  v písomnej podobe.   

V najbližšom období plánujeme: 

- Odovzdanie darčekových košov pre novonarodených občanov obce  v roku 2021 a taktiež 
odovzdanie balíčkov pre jubilantov za rok 2020 a 2021 – v rámci protipandemických opatrení,  

- Doručiť do každej domácnosti oznámenie ohľadom podania alebo doplnenia daňových 
priznaní,  

- V budúcom roku plánujeme zber starého, nepotrebného šatstva pre charitu – rodiny v núdzi 
 

K bodu č. 3 – Zmena rozpočtu na rok 2021 rozpočtovým opatrením č.1 
Dokumentáciu predložil starosta obce, svoje stanovisko voči tejto úprave rozpočtu na rok 2021  
odprezentoval hlavný kontrolór obce.  Vo svojom stanovisku vysvetlil aj dôvody úpravy rozpočtu 
rozpočtovým opatrením č. 1 –  uvádza, že je spracovaný v súlade so zákonom o obecnom zriadení – 
boli dodržané všetky zákonné náležitosti a lehoty , bol zverejnený na webovej stránke obce 15 dní              
pred konaním zasadnutia obecného zastupiteľstva – viď prílohu zápisnice a stanovisko hlavného 
kontrolóra. 

Hlavný kontrolór obce odporúča schváliť zmenu rozpočtu na rok 2021 rozpočtovým opatrením č. 1 
v plnom rozsahu, schváliť použitie rezervného fondu vo výške 23 118, 80 Eur na:  

a.) Úhradu kapitálových výdavkov rozpočtu v sume 24 900 Eur,  
b.) Hmotnú núdzu stravné  v sume 118, 80 Eur z dôvodu, že pri spracovaní záverečného účtu                 

za rok 2019 z prebytku hospodárenie bola na hmotnú núdzu strava vylúčená  iba suma                  
226, 80 Eur, ktorá bola vrátená do ŠR SR dňa 30.3.2021. z tohto prebytku hospodárenia mala 
byť vyčlenená aj suma 118, 80 Eur na použitie pre hmotnú núdzu strava, ktorá bola odvedená 
do rezervného fondu, 

Zároveň odporúča zobrať na vedomie stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu na zmenu 
rozpočtu obce Turany nad Ondavou  pre rok 2020  rozpočtovým opatrením č. 1/2021. 
 
Pán poslanec Ľ. Jurečko sa vyjadril, že tento návrh na zmenu rozpočtu nepodporí a nebude zaňho 
hlasovať kvôli položke týkajúcej sa financovania inštalácie a zriadenia kamerového systému v hodnote 
1900 Eur, nakoľko tento kamerový systém nebol schválený poslancami obecného zastupiteľstva a bol 
zrealizovaný v rozpore s pravidlami o obstarávaní tovarov a služieb od 1000 do 5000 Eur. Tento postup 
o obstarávaní tovarov a služieb bol schválený ešte v decembri 2020 na zasadnutí OZ. Ešte dodal, že 
schválené bolo obstaranie a inštalácia fotopascy. Pán starosta uvádza, že inštalácia a prevádzka 
fotopascy by nemala taký efekt, ako kamerový systém, ktorý obsahuje 3 kamery a do budúcna je 
pripravený na 8 kamier nás zatiaľ stál 1800 eur a myslí si, že je to minimum. V súčasnej dobe nie sú 
poskytované žiadne dotácie a finančné prostriedky z fondov EÚ na obstaranie kamerových systémov 
v obciach. Po diskusii s niektorými poslancami a občanmi uvažuje o tom, že sa budú už len dopĺňať 
ďalšie kamery v obci, ktoré budú zabezpečovať bezpečnosť občanov a majetku obce. Kamery podľa 
jeho názoru nie sú zbytočné a majú pomáhať občanom a chrániť ich aj obecný majetok. Pán Jurečko sa 
vyjadril, že je zlé, že sa v obci zriadil kamerový systém, pretože je to urobené bez vedomia poslancov 
a bez ich schválenia. Pán starosta vyzval ďalších poslancov, aby prezentovali svoje ďalšie výhrady 
a spýtal sa pána poslanca Jurečka, či chce z toho vyviesť nejaké dôsledky. Pán starosta uznáva že došlo 



k chybe a jeho nedopatrením k porušeniu uznesenia, v ktorom bol schválený postup pri obstarávaní 
tovarov a služieb v hodnote od 1000 do 5000 Eur. 
Pán hlavný kontrolór upozornil prítomných poslancov, že v prípade, že na dnešnom zasadnutí nebude 
schválená zmena rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 1 a rozpočet na rok 2022, obec bude pracovať 
v rozpočtovom provizóriu.  
 
Hlasovanie : Návrh zmeny rozpočtu obce Turany nad Ondavou pre rok  2021 rozpočtovým opatrením 
č. 1/2021 a použitie rezervného fondu vo výške 23 118, 80 Eur na vyššie uvedené účely: 
ZA: 4  PROTI: 1 (Ľ. Jurečko)  ZDRŽAL SA: 0  SCHVÁLENÉ 
 
 
 
K bodu č.4 –Návrh rozpočtu na rok 2022-2024 
Dokumentáciu predložil starosta obce, svoje stanovisko k tomuto návrhu rozpočtu na obdobie      2022 
– 2024  odprezentoval hlavný kontrolór obce.  Hlavný kontrolór odporúča schváliť predložený návrh 
rozpočtu na rok 2022 a zobrať na vedomie  viacročný rozpočet na roky 2023 – 2024. Zdôraznil, že návrh 
rozpočtu pre obdobie rokov 2023 – 2024 je iba orientačný a nie je záväzný, záväzný je rozpočet na rok  
2022. 
Rozpočet na obdobie 2021 – 2023 a stanovisko hlavného kontrolóra – viď prílohu zápisnice 

Hlasovanie :Návrhu rozpočtu obce Turany nad Ondavou  na rok 2022 : 
ZA: 4  PROTI: 0  ZDRŽAL SA: 1  (Ľ. Jurečko)      SCHVÁLENÉ 
 
 
K bodu č. 5 - Prerokovanie inštalácie kamerového systému v obci (doplnený) 
Pán poslanec Ľ. Jurečko upozorňuje na skutočnosť, že v jednom z predchádzajúcich uznesení bola 
schválená inštalácia fotopasce na Dom nádeje, nie kamerový systém inštalovaný priamo v obci, 
ktorého hodnota a cena výrazne prevyšuje  1000 Eur. Tým došlo k porušeniu uznesenia, v ktorom sa 
ukladá zabezpečenie transparentnosti  obstarávania dodržiavaním postupu pri obstarávaní tovarov 
a služieb a zadávaní zákaziek v hodnote od 1000 – 5000 Eur. Tento kamerový systém bol obstaraný 
proti pravidlám, bez predloženia 3 cenových ponúk a bez výberu dodávateľa a jeho schválenia 
poslancami. Pán starosta vysvetlil, že tento kamerový systém bol obci inštalovaný aj kvôli zachovaniu 
bezpečnosti občanov a kontroly kontajneru pri cintoríne. Pán poslanec podotkol, že sa mohlo počkať 
do tejto schôdze, na ktorej by sa tento kamerový systém prerokoval. Konštatuje, že v poslednom 
období sa stáva pravidelne ,že uložené úlohy z uznesení sa neplnia podľa  termínov, páni poslanci nie 
sú rešpektovaní a hlas poslancov pre pána starostu nič neznamená. Práve kvôli neplneniu úloh 
z uznesení a nedostatočnej komunikácii už odstúpili viacerí poslanci a pán poslanec uvádza, že 
v prípade, že dôjde k ďalšiemu porušeniu uznesenia, odstúpi z mandátu aj on.  
Pán poslanec P. Rybár sa vyjadril, že plne súhlasí s pánom poslancom Ľ. Jurečkom a  konštatuje, že              
je potrebné výrazne zlepšiť komunikáciu a informovanosť medzi  starostom a poslancami. Ďalej 
podotkol, že toto zasadnutie je prvé za posledné obdobie, kedy bola splnená väčšina úloh z minulého 
uznesenia, avšak aj naďalej zostali  úlohy z  dávnejších uznesení, ktoré doteraz splnené neboli. 
 
K bodu č. 6  a  č. 7 – Rôzne a diskusia 
Na podnet pani poslankyne Pundžákovej bola do bodu rôzne zahrnutá žiadosť od občana                               
PaedDr. P. Štofiru. a pani T. Novickej, ktorá sa týkala posilnenia a  doplnenia bodov osvetlenia v našej 
obci. Pán starosta si aj na základe podnetov od občanov uvedomuje nepriaznivý stav ohľadom 
osvetlenia celej našej obce, nielen konkrétnej ulice, ktorá je uvedená v žiadosti. V budúcom roku sa 
plánuje komplexná rekonštrukcia a modernizácia siete verejného osvetlenia v našej obci. V prípade, že 
jej realizácia z rôznych dôvodov nebude možná, obec začne postupne modernizovať a dopĺňať 
chýbajúce body osvetlenia. Pani poslankyňa uviedla, že projekt na vybudovanie nového osvetlenia 
obce bol vypracovaný ešte za jej vedenia. Pani poslankyňa upozornila pána starostu, aby nezavádzal 



občanov, nakoľko v liste pánovi Štofirovi uviedol, že rekonštrukcia verejného osvetlenia sa robila za 
prechádzajúceho vedenia obce a pán Štofira bol vtedy poslancom. Vysvetlila, že za jej vedenia nebola 
realizovaná žiadna rekonštrukcia verejného osvetlenia, iba bol vypracovaný už vyššie spomínaný 
projekt, ktorý sa nachádza v dokumentoch obce.  Pán starosta podotkol, že uvedené vypracované 
projekty sa v úradnej evidencii nenachádzajú. Aj keby boli v našej agende, v súčasnosti sú už 
neaktuálne a bolo by nevyhnutné vypracovať ich nanovo. Pani poslankyňa apeluje na to, aby boli 
chýbajúce body (najmä pri pánovi P.Š.) doplnené čím skôr, nakoľko v momentálnom ročnom období sa 
skoro stmieva. Prítomní poslanci sa v diskusii zhodli na tom, že obec má momentálne finančné 
prostriedky ( maximálne do hodnoty 1.000 Eur) na to, aby v čo najkratšom čase podľa možností 
dodávateľa boli doplnené niektoré chýbajúce body osvetlenia, na miestach, kde je to potrebné.  
Pani poslankyňa ešte podotkla, že na základe sťažností občanov je potrebné riešiť stav oplotenia 
ihriska, autobusovej zastávky a nedostatkov na vojenskom cintoríne. Uviedla, že je nevyhnuté, aby sa 
zhotoviteľovi pánovi Halachanovi zaslala oficiálna urgencia a bol vyzvaný na odstránenie týchto 
nedostatkov s ich presným opisom a s opisom prác, ktoré neboli z jeho strany dokončené.  
 
Pán starosta informoval ohľadom rekonštrukcie cesty I. triedy a vybudovania chodníka popri tejto 
komunikácii. Uviedol, že na základe informácií od spoločnosti Dopravoprojekt a.s., Bratislava – Divízia 
Prešov, ktorá bude realizovať projektovú dokumentáciu  tejto cesty ako aj chodníka,  projekty na jej 
rekonštrukciu sú už hotové. Táto spoločnosť nás informovala o tom, že pokiaľ chce naša obec 
vybudovať popri tejto komunikácii chodník, je potrebné, aby sme si dali na vlastné náklady vypracovať 
projekt v hodnote približne  6. 000 Eur. Spoločnosť Dopravoprojekt, a. s. potom zahrnie tento projekt 
do svojho investičného plánu výstavby. Podľa názoru všetkých prítomných je táto suma                                           
za vypracovanie projektu pre našu obec príliš vysoká. Hlavný kontrolór odporúča adresovať tejto 
spoločnosti oficiálny list s dôrazom na fakt, že ide o cestu I. triedy s medzinárodným významom a  naša 
obec má záujem o vybudovanie chodníka , ale nie je v našich finančných možnostiach financovať 
vypracovanie projektu na tento chodník v hodnote 6 000 Eur. 

Pán starosta navrhol vyplatiť jednorazovú odmenu vo výške 300 eur pre hlavného kontrolóra                             
za uplynulých  5 rokov, počas ktorých pracuje pre našu obec. Táto odmena by mala byť  vyplatená 
v januárovom výplatnom termíne. 

Hlasovanie: Návrh na vyplatenie jednorazovej odmeny pre hlavného kontrolóra vo výške 300 Eur 
v januárovom výplatnom termíne. 

ZA: 5 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0  jednohlasne schválené 

Počas diskusie ohľadom zmeny rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 1/2021 boli konzultované platby 
za vyrubené dane z nehnuteľnosti.  Niektoré firmy a fyzické osoby nemajú zaplatenú daň 
z nehnuteľnosti za rok 2021 a ako dôvod nezaplatenia uvádzajú, že daň za tento rok bola oproti 
minulému roku  neúmerne zvýšená. Pán poslanec Jurečko sa spýtal, kde nastal problém, prečo sa im 
vidia tieto dane príliš vysoké a či sú naozaj také vysoké v porovnaní s ostatnými okolitými  obcami. 
Hlavný kontrolór tento list a námietku danej firmy prešetril a nezistil z našej strany žiadne pochybenie 
a porušenie zákona. Hlavný kontrolór odporúča napísať list, že nedošlo k porušeniu zákona a trváme 
na tejto platbe. Ak nedôjde k zaplateniu, treba podať odvolanie s uvedeným listom na odvolací orgán, 
teda  na Daňové riaditeľstvo-Prešov. V diskusii sa rozhodlo, že daným firmám a fyzickým osobám aj 
napriek ich námietkam zaslané výzvy na zaplatenie dlžnej čiastky s uvedením, že z našej strany nedošlo 
k porušeniu zákona a rozhodnutie o vyrubenej dani je právoplatné. Potom na ďalšom najbližšom  
zasadnutí obecného zastupiteľstva následne zhodnotiť, v akom štádiu  sa nachádza táto záležitosť.  

Diskusia z prerokovania bodu 3 a 4  ohľadom položky týkajúcej sa odmeňovania poslancov 
Paušálne náhrady poslancov- pán Jurečko sa vyjadril , že bolo to urobené kvôli tomu, že každý rok to 
obci ušetrí 2.000 Eur. Pán starosta ho upozornil na to, aby nezavádzal, nakoľko po  prepočte pán 
kontrolór opravil pána poslanca, že ušetrí to maximálne 700 Eur.  



Pán hlavný kontrolór odporúča ohľadom pripomienky k vyplácaniu paušálnych náhrad - odmenám 
poslancom v budúcom rozpočte, nahradiť položku odmeny položkou paušálne náhrady a percentuálne 
určiť ich výšku. V zásadách odmeňovania poslancov sa uvádza, že poslanci nebudú mať nárok na 
odmeny, ale boli odsúhlasené paušálne náhrady za výkon funkcie poslanca. Hlavný kontrolór ich 
navrhuje rozčleniť na konkrétne položky, na ktoré sa bude vzťahovať paušálna náhrada 
(telekomunikačné služby, kancelársky materiál, cestovné). 
 

 

K bodu č. 8 – Uznesenie 

Viď nasledujúcu stranu (na konci zápisnice) 

 
K bodu č. 9 – Záver 
 
Starosta  poďakoval všetkým prítomným poslancom OZ , hlavnému kontrolórovi za účasť 
a  zasadnutie ukončil. 
 

Zapísala:      Mgr. Vladimíra Galadíková    

 

 

 

Overovatelia: 

  Ján Mačej                                                                                            

                                                                                                                                  Mgr. Ján Jakubov        

  Ľubomír Jurečko           starosta obce 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



UZNESENIE Č. 4/2021 

OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA OBCE TURANY NAD ONDAVOU 

 ZO DŇA 16.12.2021 

 

 

Obecné zastupiteľstvo v obci Turany nad Ondavou  

 

• schvaľuje: 

 

A.1  Program zasadnutia OZ zo dňa 16.12.2021 a doplnenie bodu č. 5 

Hlasovanie poslancov:  Počet poslancov/počet prítomných poslancov: 5/5 

ZA: 5   PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0 

 

A.2  Návrh zmeny rozpočtu na rok 2021 rozpočtovým opatrením č. 1/2021 

a použitie rezervného fondu vo výške 23 118, 80 Eur na: 
1.) Úhradu kapitálových výdavkov rozpočtu v sume 24 900 Eur,  
2.) Hmotnú núdzu stravné  v sume 118, 80 Eur z dôvodu, že pri spracovaní záverečného účtu 
za rok 2019 z prebytku hospodárenie bola na hmotnú núdzu strava vylúčená  iba suma            
226, 80 Eur, ktorá bola vrátená do ŠR SR dňa 30.3.2021. z tohto prebytku hospodárenia mala 
byť vyčlenená aj suma 118, 80 Eur na použitie pre hmotnú núdzu strava, ktorá bola odvedená 
do rezervného fondu 

Hlasovanie poslancov:  Počet poslancov/počet prítomných poslancov: 5/5 

ZA: 4  PROTI: 1 ZDRŽAL SA: 0 

 

A.3Návrh rozpočtu na rok 2022 

Hlasovanie poslancov:  Počet poslancov/počet prítomných poslancov: 5/5 

ZA: 4  PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 1 

 

A.4 Návrh o vyplatení odmeny hlavnému kontrolórovi vo výške 300,- Eur 

v januárovom výplatnom termíne 

Hlasovanie poslancov:  Počet poslancov/počet prítomných poslancov: 5/5 

ZA: 5   PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0 

 

 

 

 

• berie na vedomie: 

 

B.1  Správu o činnostiOcÚ 

B.2  Stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu na zmenu rozpočtu obce    

        Turany nad Ondavou pre rok 2021 rozpočtovým opatrením č. 1/2021  

B.3  Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu na obdobie 2022-2024 

B.4  Výhľadový rozpočet na obdobie rokov 2023-2024 

 

 

 

 



• ukladá 

 

C.1   Doplniť body verejného osvetlenia na uliciach, kde je to potrebné                  

            do hodnoty 1 000,- Eur.   

Termín: podľa možnosti dodávateľa do 31.3.2022   Zodp.: starosta obce 

 

          C.2   Zaslať list – žiadosť o vypracovanie projektovej dokumentácie na  

vybudovanie chodníka pri ceste I. triedy 

Termín: 31.1.2022   Zodp.: starosta obce 

 

          C.3   Zaslať písomnú výzvu, reklamáciu p. Halachanovi na odstránenie    

                   nedostatkov a dokončenie prác 

Termín: 31.1.2022   Zodp.: starosta obce 

          C.4   Zaslanie výzvy firmám na zaplatenie dlžnej čiastky z vyrubenej dane 

                   z nehnuteľností  

Termín: 31.12.2021   Zodp.: starosta obce 

 

 C.5  Vyplatiť jednorazovú odmenu pre hlavného kontrolóra vo výške 300 Eur        

                    v januárovom výplatnom termíne 

Termín: 15.1.2022   Zodp.: starosta obce 

 

     

 

 

 

Podpísané dňa:     

         Mgr. Ján Jakubov  

            starosta obce 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


